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مهدی نوری، مدیر باشگاه ورزشی یورد: 

این جوانان به کمک احتیاج دارند
«یورد» اولین باشگاه حرفه ای چندمنظوره استان اردبیل

 کمی از خودتان  بگویید و این که چطور ایده تأسیس اولین باشگاه خصوصی   .
استان اردبیل به ذهن تان خطور کرد؟ 

مهدی نوری هستم متولد ۱۳۶۶. قهرمان چندین دوره در رشته کشتی آزاد 
و فرنگی کشــور. بعد از پایان دوران ورزشــی به خاطر علاقه ای که به ورزش 
داشــتم وارد حوزه مدیریت ورزشی شــدم و در سال ۱۳۹۷ با کمک شهرداری 
اردبیل وارد لیگ یک کشــتی شــدم و در همان ســال به مقــام نایب قهرمانی 
رسیدیم. در مسابقات جام باشگاه های کشتی فرنگی جهان که در اردبیل برگزار 
می شــد با تیم مدافعان حرم به مقام ششم دست یافتیم. با تجربیاتی هم که 
به عنوان بازیکن، مربی و مدیریت ورزشــی در طول سال ها به دست آوردم، به 
فکر تأســیس باشگاه خصوصی افتادم و با کمک دوستان و همفکرانم باشگاه 
ورزشی یورد را تأســیس کردم. اکنون به عنوان مدیر اولین تیم خصوصی یورد 
در خدمت همشهریان عزیز هستم. در سال ۱۳۹۸ با ارائه ایده خود به دانشگاه 
در سالن دانشــگاه آزاد واحد اردبیل  با مساحت ۸۸۰ مترمربع باشگاه یورد را 
تأسیس کردم و چند ماه بعد در یک شرایط کرونایی وارد عرصه ورزشی شدیم.

 باشگاه یورد در چه حوزه ورزشی در حال فعالیت است؟   .
 در سه حوزه ورزشی برنامه داریم: توسعه ورزش همگانی، توسعه ورزش 

قهرمانی و توسعه ورزش باشگاهی با متد ها و ایده های نوین. 
 ارتباطتان با دانشگاه آزاد چگونه است؟   .

قرارداد ما با دانشــگاه آزاد به صورت اســتیجاری است، اما با مذاکراتی که 
انجام دادیم، قرارداد جدید به صورت مشــارکتی خواهد بود که انشــاءاالله در 

آینده نزدیک اتفاقات خوبی پیش روی ورزش است. 
 اعضای باشــگاه چه تعداد هســتند و در چه رشــته های ورزشی فعالیت   .

می کنند؟ 
تاکنون تقریبا  ۳۵۰۰ نفر در باشگاه ثبت نام داشتیم و ۳۴ مربی در رشته های 
مختلف ورزشی در حال فعالیت هستند. در رشته کشتی تقریبا پررنگ تر هستیم 
و در رشــته وشو ســاندا نیز  چندین قهرمان ملی داریم. در کشتی هم چندین 
قهرمان ملی و المپیکی مثل آقای حســین نوری. همچنین در رده ســنی پایه 

و رشــته های قهرمانی فعالیت گسترده ای را شــروع کرده ایم. در حوزه ورزش 
باشــگاهی امسال بنا داریم در لیگ باشگاهی شــرکت کنیم و به عنوان اولین 

باشگاه خصوصی در استان در حوزه ورزش باشگاهی فعالیت کنیم. 
 چشم انداز شما از آینده باشگاه یورد چگونه است، کمی از آنچه از آینده آن   .

متصور هستید بگویید؟ 
طبق برنامه ریزی ای که انجام دادیم، قرار است فضاهای ورزشی را گسترش 
دهیــم و بتوانیم به رشــته هایی که هــم در حــوزه ورزش قهرمانی و هم در 
حوزه ورزش باشــگاهی و همچنین ورزش های توپی از جمله فوتبال، والیبال، 

بسکتبال است، ورود کنیم. 
باشــگاه یورد جزو اولین باشگاه خصوصی محســوب می شود که اصول و 
قواعد باشــگاه داری را رعایت می کند مثلا ما در باشگاه، انجمن خیریه یورد که 
تحت مجوز و نظارت اداره کل کمیته امداد امام خمینی(ره) اســت را تأسیس 
کردیم که هدفمان کمک به ورزشــکارانی است که توان مالی کمی دارند ولی 
اســتعداد قهرمانی دارند. خدا را شکر در این زمینه قدم های خداپسندانه ای را 

برداشته ایم. 
 چگونه می خواهید با ورزش اشتغال زایی کنید؟   .

بــا مذاکراتی که با اســتاندار اردبیل جناب آقای دکتــر حامد عاملی انجام 
دادیم، در فاز جدید باشگاه که طرح کاملش را داده ایم، برای ۱۲۰ نفر در حوزه 
ورزش ایجاد اشــتغال خواهیم کرد و طبق قانون کار حقوق و بیمه و مزایا در 
نظر خواهیم گرفت. مربی ای داریم که بازنشســته شــده امــا بیمه ندارد و در 
زندگی روزمره دچار مشکل شده است. این مربی دیگر نمی تواند وقت بیشتری 
برای تربیت شــاگردانش بگذارد  در برخی از  هیئت های  ورزشی استان مربی 
هر ماه صدهزار تومان حقوق ماهانــه دریافت می کند و انتظار داریم قهرمان 
تحویل دهد! انتظار درســتی نیســت باید حرفه ای فکر کنیم اما در یک باشگاه 
خصوصی می تواند این کار را انجام دهد و هیئت به باشگاه خصوصی نظارت 
کند. این کار او ورزش اســتان را نجات می دهد. در این چند ســال که در حال 
فعالیت هستم، بالاترین حقوق را به مربیان پرداخت می کنم و در مقابل از آنها 

تقاضای پرورش قهرمان دارم. 
 تعامل و همکاری شما با دولت محلی چگونه است؟   .

خوشبختانه اســتاندار و مدیرکل ورزش و جوانان حمایت های لازم را از ما 
انجام می دهند و مــا نیز صادقانه بنا داریم به جوانان و ورزشــکاران خدمت 
کنیم. وقتــی می گویم می توانیم در حوزه ورزش ۱۲۰ نفر اشــتغا  ل زایی کنیم، 
این نشــان از عزم جدی ما دارد و یکی از بزرگ ترین جهادهاســت. طرح کامل 
را نوشــته ایم؛ با درنظرگرفتن تمامی شــرایط و به خصوص استعداد هایی که 
در اردبیل وجود دارد و تقدیم اســتاندار کردیــم. آقای عاملی نیز کاملا موافق 
هستند و انشــاءاالله در صورت حمایت بلافاصله تا آخر سال طرح را عملیاتی 

خواهیم کرد. 
 قهرمانانی که در این باشــگاه پرورش یافته و در عرصــه ملی و بین المللی   .

موفق به افتخارآفریی برای کشور عزیزمان شده اند را می توانید نام ببرید؟ 
برگــزاری اردو بــرای تیم های باشــگاهی و قهرمانی آقای حســین نوری، 
قهرمان المپیک و آقای رسول آتشی. عرفان محرمی، رضا عبداللهی قهرمانی 
تیم ملی و همچنین تیم MMA یورد در ترکیه قهرمان شــدند. در رشته کشتی 
مقام های کشوری خوبی به دســت آوردیم و همچنین در حوزه ورزش بانوان 

چند قهرمان داشتیم که الان نیز در باشگاه مشغول به کار هستند. 
  باشگاه یورد در ورزش بانوان چه فعالیت هایی دارد؟   .

در فضایــی کــه الان در اختیار داریم، قبل از ظهر هــا اختصاصی در اختیار 
ورزش بانوان و در خدمت ورزشــکاران و قهرمانان خانم است. اما در طرحی 
کــه روزهای آینده عملیاتی خواهد شــد یک مجموعــه اختصاصی بانوان در 
ســالن فاز یک دانشگاه آزاد احداث خواهیم کرد که برای اولین بار است که در 
استان یک باشــگاه و مجموعه کامل فقط و فقط مخصوص بانوان از صبح تا 
شب خواهد بود. باشگاه یورد برای ورزش قهرمانی بانوان برنامه خاصی دارد 
و می خواهیم در آینــده نزدیک در ورزش بانوان ســرمایه گذاری زیادی انجام 

دهیم. ورزش بانوان با وجود استعداد فراوان همیشه مظلوم واقع شده اند. 
 آیا امسال باشگاه یورد در لیگ یک کشتی تیم داری خواهد کرد؟   .

بلــه حتما. قبل از عید یک دوره مســابقات جام باشــگاه یورد گذاشــتیم. 
مســابقات با شرکت هشت تیم در ســطح کشور در ســالن رضازاده به مدت 
دو روز برگزار شــد و حــدودا ۳۰۰ میلیون هزینه کردیم و حتــی جوایز نقدی 
به کشــتی گیرانی که بالای سکو رفتند داده شــد. این مسابقات تمامی شرایط 
جهانی را داشــت؛ چه از نظر لباس یکدســت و چه از نظر تغذیه. انشــاءاالله 
دومین دوره به احتمال زیاد سال آینده با شرکت سایر باشگاه های جهان برگزار 

خواهد شد. 
 در این شــرایط اقتصــادی که ادارات دولتــی برای برگزاری مســابقات   .

درون اســتانی دچار مشکل هســتند شــما چگونه و از کدام منابع هزینه این 
مسابقات را تأمین کردید؟ آیا ادارات دولتی کمک حال شما بودند؟ 

هزینه این مســابقات خیلی زیاد بود ولی خوشــبختانه قســمت اعظم این 
هزینه ها را اسپانسر ها تأمین کردند. شرکت هایی که از دوستان خودم مدیریتش 
را برعهده داشــتند و نگذاشتند خللی در برگزاری برنامه مسابقه به وجود  آید. 

چهارشنبه
۱۸  خرداد  ۱۴۰۱

سال نوزدهم      شماره ۴۲۹۷

امین موسوی: مهدی نوری را خیلی سال است می شناسم. از دورانی که تنها نماینده کشتی استان اردبیل در تیم ملی بود. از زمانی که در مسابقات ملی 
و بین المللی تمام رقیبان خود را  شکســت می داد. از زمانی که بدون هیچ حمایتی در ســالن کشتی تمرین می کرد. از زمانی که شکست در فرهنگنامه 
ادبی اش جایی نداشت. از ناعدالتی هایی که در حقش در تیم ملی اعمال شد و... خیلی دوست داشتم گفت وگویی با ایشان داشته باشم. وقتی تماس 
گرفتم و توضیح دادم می خواهم  درباره پشــت پرده دنیای کشــتی اش و اتفاقات ریزودرشتی که برایش رقم خورده است گفت وگو کنم، قبول نکرد و 
گفت: دوســت ندارد درباره گذشــته اش و اتفاقات آن دوران حرف بزند. حداقل الان وقتش نیســت. ادامه داد اما می خواهد درباره باشگاه یورد و 
فعالیت هاش حرف بزند. و مرا برای گفت وگو به باشــگاه دعوت کرد. فردای آن روز وقتی وارد باشگاه یورد شدم در وهله اول برایم غیرقابل باور بود 
در شــهری که من زندگی می کنم باشگاهی با این امکانات و با نگرش به قهرمانی و تجهیزات و مربیان مجرب و کاربلد وجود دارد و در وهله دوم نظم 
و ترتیب و پاکیزگی باشــگاه بود که وقتی برای اولین بار  وارد می شوی به چشم می آید و در وهله های بعدی کادر اداری خوش رو با لباس یکدست و 
مرتب. به نظرم هرکســی علاقه مند به باشگاه داری حرفه ای است  باید فقط یکبار هم که شده به باشگاه یورد سری بزند و از نزدیک ملاحظه کند یک 
نفر چگونه و بدون این که از بودجه هنگفت دولتی استفاده کند این مجموعه زیبای حرفه ای در سطح جهانی و مهم تر با مربیان کاربلد را تأسیس کرده 

باشد. این گفت وگو برای من هم جذاب و آموزنده بود. توصیه می کنم این آن را از دست ندهید. 

تنها کمک دولتی که برای این مســابقات بود، دراختیارگذاشتن سالن رضازاده 
بود و ســازمان فرهنگی ورزشی شهرداری مسئولیت اجرای مراسم افتتاحیه را 

برعهده گرفتند ولاغیر... .
 ادارات دولتی به دلیل محدودیت های قانونی تیم داری نمی کنند و ترجیح   .

می دهند نظاره گر و نظارت کننده باشــند، شــما چگونه از پس این هم مشکل 
برمی آیید؟ 

 در تیم داری ورزشی، کشور ما به هیچ وجه حرفه ای نیست. نهادهای دولتی 
که وارد این عرصه می شوند معمولا خیلی حاشیه ها دارند و جایی که حاشیه 
باشــد موفقیت وجود ندارد. بهترین روش آن اســت کــه با  بخش خصوصی 
همکاری کنند. یعنی تیم های ورزشــی را به بخــش خصوصی واگذار کنند و 
مدیــران دولتی از آنها حمایت کننــد. به نظر ایــن روش می تواند جواب گوی 

جوانان و ورزش باشد.
 در میان حرف هایتان گفتید که در آینــده نزدیک در حوزه ورزش های توپی   .

از جمله فوتبال فعال خواهید شد. آیا در اجرای این برنامه مصمم هستید؟ 
به حول و قوه الهی حتما. فضای ورزشــی که الان در اختیار داریم بیشــتر 
در اختیار کشــتی است و متأســفانه نمی توانیم غیر از کشــتی به ورزش های 
دیگــر بپردازیم. اما در آینده نزدیک بــا مذاکراتی که با ادارات و ارگان ها انجام 
داده ایم، بنا داریم خانه کشتی، خانه اختصاصی ورزش های رزمی، زمین چمن 
مصنوعی برای فوتبال، سالن اســتخر، سالن فوتسال، سالن والیبال، و نیز برای 
اولین بار زمین فوتبال ساحلی، چهار زمین تنیس و بعضی ورزش های محبوب 
را افتتــاح کنیــم. تمامی مواردی که گفته شــد با مشــورت متخصصین فنی 
طراحی و عملیاتی خواهد شــد. انشاءاالله در سال ۱۴۰۲ تمام مجموعه افتتاح 
خواهد شد. ولی سعی ما این است در اواخر ۱۴۰۱ خانه کشتی و خانه هنر های 

رزمی و زمین چمن فوتبال را  افتتاح کنیم. 
 برآورد مالی این مجموعه چقدر است؟   .

حدودا ۳۰ میلیارد تومان 
 بزرگ ترین افتخاری که به دست آوردید؟  .

بزرگ تریــن افتخارم وجود همین جوانانی اســت که اینجا در این مجموعه 
در حال ورزش هستند و توانســته ام آنها را از آسیب های اجتماعی که هر روز 
خطرناک تر می شــود دور کنم. شما یک حساب سرانگشتی داشته باشید؛ با دو 
ســاعت قبل از تمرین، دو ساعت تمرین، دو ساعت بعد از تمرین یک جوان را 

از گزند آسیب های اجتماعی بیمه می کنیم. این بزرگ ترین افتخار من است. 
 در این شــرایطی که گفتید انتظار شــما از دســتگاه های اجرایی مرتبط و   .

مسئولان استانی چیست؟ 
ایــن فعالیت ها را با عشــق و علاقه انجام داده ام و انجــام می دهم. اگر با 
هدف مادی وارد می شدم قطعا شکســت می خوردم. آن زمانی که باشگاه را 
تأســیس کردم، اگر پول و سرمایه ام را در جای دیگری سرمایه گذاری می کردم 
به مراتب درآمد بیشــتری به دســت می آوردم. ولی این کار را نکردم چون به 
کارم ایمان  دارم. حرفم با  مسئولان و بزرگان شهر است. این جوانان به کمک 
احتیاج دارند. زمانی که من باشــگاه را افتتاح کردم تاکنون خیلی از مدیرکل ها 
و رئیس فدراســیون ها برای بازدید اینجا آمدند. یــک نفر از کارهایی که انجام 
داده ام ایــراد نگرفت بلکه مرا تشــویق و تمجید کردند. امــا تأیید فقط زبانی 
نباشــد؛ در عمل نیز تأیید کنند. حداقلش این است که سنگ اندازی نکنند فقط 
و فقط به خاطر جوانان شــهرم این درخواســت را می کنم. خداوند را سپاس 
می گویــم هیچ نیاز مالی ندارم و اصلا هم دوســت ندارم منفعت مالی از این 
فعالیت ها به دســت بیــاورم. هدف من فقط معنوی اســت. این یک تصمیم 

شخصی است و شاید بعضی ها روش من را دوست نداشته باشند. 
 به نظر شما آیا مدیران ورزشی باید از جنس ورزش باشد؟   .

 بحث مدیریت، ذاتی است و ورزشکاری که مدیر باشد خوب است، ولی ما 
در وهله اول مدیر می خواهیم و اگر مدیر ورزشکار نیز باشد امتیاز بزرگی است 
و بالطبع انتظار هم بیشتر اســت. اما وقتی ورزشکار از مدیریت هیچ شناختی 
نداشــته باشد صددرصد ورزش استان آســیب می بیند. به نظرم این دو باید با 
هم  باشــند، هم مدیریت بلد باشــد هم ورزشکار باشد. مهم تر این که از دنیای 
سیاســت دور باشــد. به نظر من آموزش وپرورش، آموزش عالی، اداره ورزش و 

جوانان   و اداره فرهنگ و ارشاد باید از دنیای سیاست دور باشد.
این جوانان به کمک نیاز دارند. جوانان اردبیل خیلی بااستعداد هستند؛ چه 
از نظــر بدنی و فیزیولوژی و چه و از نظر روحی و روانی. ولی متأســفانه تنها 
استانی هستیم که در هیچ یک از رده های سنی تیم داری ورزشی نداریم، بااینکه 
قهرمانان بزرگی داریم. این برای اســتان ضعف بزرگی است. اردبیل در عرصه 
ورزشی هیچ جایگاهی در سطح کشــور ندارد. من می خواهم این  جای خالی 
را پر کنم. ان شــاءاالله آقای اســتاندار و مدیرکل ورزش و جوانان و امام جمعه 
محبوب اردبیل که همیشــه به فکر جوانان اســت، در این عرصه به ما اعتماد 

کنند و موانع را از جلوی ما بردارند. 


